
Javnost gubi strpljenje zbog
sporosti  u  rješavanju
problema  utvrđenih  u
“Elektroprivredi”  Republike
Srpske
Međunarodna  zajednica  spremna  je  Vladi  Republike  Srpske
pružiti svaku vrstu pomoći koja joj je potrebna za rješavanje
kroničnih  slučajeva  nepropisnog  rukovođenja  radom
“Elektroprivrede Republike Srpske”, izjavio je u ponedjeljak
Glavni zamjenik Visokog predstavnika Donald Hays. Ambasador
Hays je dao ovu izjavu nakon sastanka kojeg je u nedjelju
održao  u  Doboju  s  premijerom  Vlade  Republike  Srpske,
gospodinom Draganom Mikerevićem, gdje je razgovarao o mjerama
koje je poduzela Vlada Republike Srpske na rješavanju problema
duboko ukorijenjene korupcije u “Elektroprivredi RS”.

U  ovom  poduzeću  ustalila  se  praksa  prijevara  i  lošeg
rukovođenja čije su razmjere tek nedavno otkrivene u izvješću
kojeg je krajem veljače objavio posebni revizor. Posebni je
revizor preporučio žurno poduzimanje konkretnih mjera u cilju
rješavanja  najtežih  slučajeva  nepropisnog  rukovođenja
poduzećem. Nekoliko odgovornih rukovoditelja je smijenjeno ili
razriješeno  dužnosti  zbog  propusta  u  rukovođenju  ovim
poduzećem.

Međutim,  dok  su  rukovodna  tijela  “Elektroprivrede”  Mostar
(HZHB) i “Elektroprivrede BiH” Sarajevo poduzeli djelotvorne
korektivne mjere, koje su polučile dobre rezultate, reakcija
rukovodstva EPRS je bila manje zadovoljavajuća, a razmjere
štete  su  bile  daleko  ozboljnije.  “Elektroprivreda”  BiH  je
pojedinim rukovoditeljima povjerila konkretne zadaće u okviru
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nedostataka navedenih u Izvješću posebnog revizora. HZHB je
značajno poboljšala učinkovitost glede naplate svojih usluga,
što je bio jedan od temeljnih problema navedenih u Izvješću.
Iako je potrebno osigurati i dodatna poboljšanja, rukovodstvo
i jednog i drugog poduzeća je pokazalo spremost da se ozbiljno
angažira na rješavanju ovog problema.

“Elektroprivreda RS” do sada nije pokazala takvu spremnost.
“Rukovodstvo “Elektroprivrede RS” i neki političari u RS nisu
shvatili  ozbiljnost  situacije”,  rekao  je  ambasador  Hays.
“Milijuni  maraka  javnih  sredstava  su  završili  u  rukama
kriminalaca zbog toga što su političari i rukovodeći kadar
“Elektroprivrede  RS”  planirali  krađu  sredstava  ili  nisu
poduzmali djelotvorne mjere na njenom spriječavanju. Javnost
je  davno  izgubila  strpljenje.  Poruka  građana  je  jasna  –
prekinite  krasti  naš  novac.  Vlada  RS  i  privremena  uprava
“Elektroprivrede RS” suočeni su sa stvarnim izazovom. Moraju
brzo i učinkovito pokazati da ozbiljno namjeravaju provesti
preporuke  posebnog  revizora  i  okončati  krađu  sredstava  u
“Elektroprivredi RS”. Mi smo Vladi prenijeli našu zabrinutost
da je unatoč ohrabrujućim izjavama, danim nakon objavljivanja
revizorskog Izvješća, jedan broj pojedinaca koji se terete za
prijevaru i korupciju i dalje uposlen u EPRS, da se i nadalje
krše tenderski postupci, da je naplata i dalje problematična i
da nije došlo do poboljšanja u financijskoj i blagajničkoj
kontroli.

Ambasador Hays je pozvao Vladu RS da osigura da oni pojedinici
koje su posebni revizor u svom izvješću i Vlada naveli kao
odgovorne  za  najteže  propuste  u  rukovođenju  poslovanjem
“Elektroprivrede RS” odmah budu smijenjeni i da im se zabrani
pristup  poduzeću.  Poduzeće  također  mora  pokazati  sustavna
povećanja naplate svojih usluga, a ne smanjenja naplate kao
što  je  to  sada  slučaj.  Uz  to,  Elektroprivreda  RS  mora
suspendirati skupe i neprofitabilne razvojne projekte navedene
u  Izvješću  specijalnog  revizora  na  temelju  kojih  se  gube
milijuni KM – sredstva poreskih obveznika Republike Srpske.



Ambasador  Hays  je  rekao  da  je  na  sastanku  u  Doboju  s
premijerom Mikerevićem, ministrom unutarnjih poslova Zoranom
Đerićem, ministrom energetike Milanom Bogićevićem i vršiteljem
dužnosti generalnog direktora “Elektroprivrede RS” Pantelijom
Dakićem naglasio da će međunarodna zajednica na raspolaganje
Vladi RS staviti svaku vrstu pomoći koja joj je potrebna za
provedbu preporuka posebnog revizora ukoliko ozbiljno pristupe
ovom problemu. Rekao je da međunarodna zajednica može pružiti
pomoć, ali da je krajnja odgovornost na vladi i da je to
značajan ispit njene učinkovitosti i opredjeljenja da bude u
službi svojih građana.

“Međunarodna je zajednica spremna entitetskim tijelima vlasti
pružiti  pomoć  u  poboljšanju  rukovodnih  struktura  javnih
poduzeća”, rekao je amabasador Hays. “Taj proces je započeo s
Elektroprivredama, ali je vrlo vjerojatno da stanje koje je
otkriveno u tom sektoru također prisutno i u drugim javnim
poduzećima. Entitetska tijela vlasti moraju transparentno i
odlučno  djelovati  kako  bi  zaustavili  kriminalce  u  krađi
financijskih sredstava javnih poduzeća.” Očekujemo od vlade
Republike Srpske i novog rukovodnog tima u Elektroprivredi da
odmah  poboljšaju  prikupljanje  prihoda,  usklade  postupak
zaključivanja ugovora s postojećim zakonima, uklone sve one
koji su umiješani u slabljenje radnog kapaciteta poduzeća ili
su oštetili financijsko poslovanje. Na kraju očekujemo potpuni
izvješće o poduzetim mjerama sukladno našem dopisu premijeru i
odlukom Vlade Republike Srpske do kraja ovog mjeseca.


